
Nr. blznr. 

Begroting

Programma Taakveld Onderwerp Fractie Naam 

vragensteller

vraagnr. 

Fractie

Vraag

1 6 P2 2.2 Lasten parkeren GL Joop Bos 1 De structurele lasten voor parkeren zijn 46K euro. Parkeren is gratis. Waaraan wordt dit 

bedrag besteedt?

2 1054 P7 7.3 Afval Ambitie 2020 GL Joop Bos 2 In de inleiding op blz 101 staat: Samen met inwoners willen wij grip krijgen op afvalstromen 

en streven wij naar 75% afvalscheiding en 100 kg afval per persoon in 2020. Hoe valt dit te 

rijmen met de tekst op blz 104/105? In 2017 is er 231 kg restafval per huishouden 

opgehaald t.o.v. van de ambitie van 201 kg restafval per inwoner. In 2018 is in de totale 

inzameling van grondstoffen (glas/papier/kunststof/GFT) geen toename zichtbaar. De ambitie 

voor 2020 zal bijgesteld moeten worden naar een realistischer doel. Onder Beleidsindicator 

wordt aangegeven dat de ambitie wordt gezet op 200 kg restafval per inwoner.

3 16 en 17 Financiële 

samenvatting

invulling taakstelling 

subsidies

GL Johan van Rixtel 3 Onder kopje “2g invulling taakstelling subsidies” wordt een bedrag van 90.000 genoemd. In 

de tabel op pagina 16 wordt onder gelijknamige kop een bedrag van 128.000 genoemd. Kunt 

u het verschil verklaren?

4 210 P6 6.72 Ramingen jeugdzorg GL Albert Deuzeman 4 Van de netto stijging in de lasten van 394 k€ op taakveld 6.72 wordt 300 k€ incidenteel 

gedekt. Kan kort worden aangegeven op welke wijze de raming van de structurele kosten 

normaal gesproken plaatsvindt en waarom deze extra kosten daarbuiten zouden vallen?

5 59 P3 3.1 Beeldkwaliteitsplan 

centrum

GL Albert Deuzeman 5 Gegeven de investeringen in het centrum van de afgelopen jaren, wat is de voorziene 

toegevoegde waarde van het geplande nieuwe beeldkwaliteitsplan?

6 68 P4 4.3 versobering 

uitvoering sociale 

acterstanden

GL Johan van Rixtel 6 Bovenaan pagina 68 wordt gesteld dat het nieuwe subsidiebeleid voor de bestrijding van 

sociale achterstanden een versobering betekent. Wat wordt versoberd?

7 4 inleiding/voorziening

en

ONS Glenn  Zeelt 1 Op pag. 4 Programmabegroting: ...goede voorzieningen willen WE behouden... en WE gaan 

ze toekomstig bestendig en betaalbaar organiseren..Wie is/zijn WE en over welke 

voorzieningen praten we dan?   

8 4 inleiding/ /cultureel 

centrum en 

bibliotheek

ONS Glenn  Zeelt 2 N.a.v. Pag. 4.: er wordt gestart met verhuizing van het cultureel centrum naar de 

bibliotheek. Op basis van welke maatschappelijke belangen worden theater en film onder het 

dak van een gemeentelijke accommodatie gebracht en welke bijdrage leveren die functies 

voor een versterking van de activiteit van de bibliotheek op? Zijn het voor de hand liggende 

functies binnen het gemeentelijk beleid?

9 5 inleiding/ sociaal 

leefklimaat

ONS Glenn  Zeelt 3 Pag. 5.  Het sociaal houden van het (lokale) leefklimaat. Wat verstaat het college daar onder?

10 6 inleiding/Groen ONS Glenn  Zeelt 4 Pag. 6. Groen blijft groen. Geldt dat ook voor de IJsbaan?

In zijn algemeenheid kan worden gezegd dat de diversiteit van een cultuuraanbod, zoals ook nu het 

geval is, bijdraagt aan een goede woonomgeving. Hier is geen specifiek onderzoek naar gedaan. 

Voor de bibliotheek zal de nabijheid van deze functies bij kunnen dragen aan het zijn van een 

aantrekkelijke plek om te bezoeken en te verblijven, waarbij er combinaties in het aanbod gemaakt 

kunnen worden op 1 locatie. Dit trekt mogelijk meer en/of andere bezoekers. Het gemeentelijk 

(cultuur)beleid zet onder meer in op samenwerking en ziet daarin kansen voor versterking en 

vernieuwing in het cultuuraanbod. De mogelijkheid om de bibliotheek en het Cultureel Centrum te 

integreren wordt onderzocht.

Het college wil bijdragen aan een sociaal en gezond leefklimaat voor indereen. Voorschoten moet 

een dorp zijn waar het fijn wonen, werken en recreëren is.

In het kader van de aankomende omgevingsvisie moet een verdiepingsslag worden gemaakt t.a.v. 

van de huidige structuurvisies. Hierin moeten mogelijke herontwikkelingslocaties worden 

onderzocht. Dit geld ook voor de het terrein van de IJsbaan.

In meerjarenperspectief is reeds rekening gehouden met een verwachte stijging van de kosten voor 

jeugdhulp. Daarbovenop wordt op basis van voorlopige prognoses voor 2018 voor 2019 

voorzichtigheidshalve rekening gehouden met een extra toename van kosten voor jeugdhulp ter 

hoogte van €300.000 voor 2019.De ontwikkelingen binnen het sociaal domein zijn onzeker. Deze 

extra lasten worden mede gelet op het onvoorspelbare karakter van de kosten voor jeugdhulp 

gedekt door een ontrekking aan de egalisatiereserve sociaal domein. Zodra een betrouwbaar en 

stabiel beeld ontstaat van de structurele kosten voor jeugdhulp zullen deze via de kadernota 

worden opgenomen in de begroting.

Een sterk centrum is cruciaal voor de sociale samenhang van ons dorp en het college wil samen 

met diverse partijen blijven werken aan verbetering van ons centrum. De investeringen in het 

centrum tot dusver betroffen het beleefbaar maken van de historie en het versterken van het 

verblijfsklimaat (o.a. door het zichtbaarder maken van de stegen om de circulatie te bevorderen, 

het versteken van het Treubplein als plaats van ontmoetingen, het toevoegen van 

fietsstallingsmogelijkheden en het plaatsen van zitvoorzieningen waar iedereen (ook minder 

validen) gebruik van kan maken). Deze investeringen verlengen de verblijfsduur in het centrum en 

stimuleren uitgaven maar versterken de identiteit van het centrum niet. De aanblik van de straten 

is onoverzichtelijk door productuitstallingen, slecht geplaatste signing, reclameborden en 

gevelaangezichten van winkels in het centrum. Met het beeldkwaliteitsplan kunnen we de gewenste 

beeldkwaliteit op basis van de kernwaarden 'historisch', 'bereikbaar' en 'ontmoeten' van het 

centrum vastleggen, zodat ieder(s)handelen eenzelfde of afgestemd doel heeft. Een kwalitatief 

hoogwaardig centrum met een duidelijke identiteit draagt bij aan de toekomstbestendigheid en 

daardoor aan de vitaliteit van het dorp. Het Opstellen van een beeldkwaliteitsplan zal worden 

getrokken door de ondernemers. De gemeente levert een bijdrage.

De middelen voor onderwijsbegeleiding zijn komen te vervallen. 

Het college van burgmeester en wethouders in samenwerking met de raad. Voorzieningen binnen 

het maatschappelijk veld zoals die bijvoorbeeld geregeld zijn op het gebied van Jeugd, Zorg en 

Participatie. Maar denk ook aan voorzieningen zoals een cultureel centrum in de bibliotheek. 

Betalebare woningen of een bruisend en aantrekkelijk centrum waar inwoners van alle generaties 

het fijn vinden om te winkelen en te verblijven. Of onze basisscholen. 

In de inleiding staan de doelstellingen die de raad heeft gesteld in het afvalbeleidsplan. Omdat de 

huidige situatie in de afvalinzameling hier ver vandaan ligt zal aan de hand van de 

tussenrapportage bepaald moeten worden of de raad deze doelstelling wil hierzien. Voor 2019 is de 

indicator voor de omvang huishoudelijk restafval naar boven bijgesteld.

De resterende dekking voor de taakstelling ad € 38.000 is gerealiseerd door het op € 0 stellen van 

het plafond voor de incidentele subsidie in 2019. Het college heeft hierover een besluit genomen op 

10 juli 2018. Dit besluit is gepubliceerd op 16 juli 2018 in het  gemeentebald - Jaargang 2018 - Nr. 

152325

Antwoord

De lasten bij parkeren bestaan uit uren die de werkorganisatie besteedt aan parkeren. Daarnaast 

worden er kosten gemaakt voor adviezen i.v.m. gehandicaptenparkeren, hier staan baten uit leges 

tegenover. 
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De lasten bij parkeren bestaan uit uren die de werkorganisatie besteedt aan parkeren. Daarnaast 11 7 inleiding/ 

verduurzaming

ONS Hans van der Elst 5 Pag. 7. Inwoners en ondernemers stimuleren eigen woning en/of bedrijfspand te 

verduurzamen d.m.v. inzet wijkambassadeurs en kennisuitwisseling. Voor werven en trainen 

van wijkambassadeurs is een incidenteel bedrag begroot van 5 K EUR (pag. 19).Welke 

kwantitatieve effecten verwacht het college van dit initiatief?

12 15 financiële 

samenvatting/jeugd

hulp

ONS Hans van der Elst 6 Pag. 15.  Alleen voor 2019 wordt een geprognotiseerde verhoging voor de kosten van 

jeugdhulp in natura opgenomen. Volgt het college daarmee de trend in ontwikkeling van 

kosten van jeugdhulp zoals de gemeente die sinds 2015 heeft ervaren? Zo nee, waarom niet. 

13 17 financiële 

samenvatting/ 

afvalstoffenheffing

ONS Glenn  Zeelt 7 Pag. 17. Afvalstoffenheffing. Voor 2019 EUR 124K te onttrekken aan de egalisatievoorziening 

afvalstoffenheffing. Zijn deze kosten eenmalig?  Zo ja: waarom? Hoe wordt, als deze kosten 

niet eenmalig zijn, in dekking van deze kosten in 2020 en daarna voorzien?

14 17/ 26 financiële 

samenvatting/egalis

atievoorziening 

afvalstoffenheffing

ONS Hans van der Elst 8 In het voorstel aan de raad, registratie nummer 024456/98964, wordt de onttrekking aan de 

egalisatievoorziening afvalstoffenheffing, groot EUR 124K voor 2019 (pag. 17 begroting), 

niet genoemd bij de beslispunten over dekking van specifieke voorstellen en onttrekkingen 

uit reserves. Is dat juist? Hoe verhoudt de onttrekking aan concernreserve en 

bestemmingsreserve van 1.298 K EUR in 2019 zich met het zelfde voorstel aan de raad 

(registratie nummer 024456/98964), waarin in totaal 465 K EUR aan onttrekking reserves 

wordt voorgesteld ter dekking van specifieke voorstellen? 

15 26/225 reserves en eigen 

voorzieningen

ONS Hans van der Elst 9 Er  wordt volgens deze begroting in de jaren 2019 t/m 2022 3.732 K EUR ten laste van 

concernreserve en bestemmingsreserve gebracht . De som van het positieve begrote 

resultaat over de jaren 2019 t/m 2022  bedraagt: 1.668 K EUR.   Sinds de kadernota 2019, 

cijfers van voor het zomerreces 2018, zijn in minder dan een half jaar tijd negatieve 

ontwikkelingen vastgesteld met een omvang van  663 K EUR.  Dit college van burgemeester 

en wethouders wil samen met de gemeenteraad de gemeentelijke financiën structureel op 

order houden ( pag. 4.). Is het college van mening dat dit doel op basis van deze begroting 

gerealiseerd is?

16 18/19 financiële 

samenvatting/ 

bijdrage inwoners

ONS Hans van der Elst 10 Voor het delen van kennis, afstemmingen en gezamenlijk lobbyen in kader van Platform 

Slappe Bodem is 3K EUR aan bijdrage inwoners begroot voor de jaren 2019 t/m 2022.  Waar 

bestaan deze kosten uit? Indien het om inzet WODV gaat, valt dit dan niet onder reguliere 

werkzaamheden?  Is het juist dat indien deze bijdrage ten laste van de inwoners niet wordt 

geheven, het volledige positieve begrotingssaldo 2019 zal komen te vervallen? 

17 23/225 vermogenspositie ONS Hans van der Elst 11 De concernreserve 2019 staat in deze begroting geprognotiseerd op: 18.238 K EUR. In de 

vorige  programmabegroting (2018-2021) werd hiervoor aangehouden: 13.087 K EUR. Hoe 

is dit verschil tot stand gekomen?

18 27 P 0 inleiding digitale 

dienstverlening

ONS Glenn Zeelt 12 Het college richt zich op het optimaliseren van digitale dienstverlening. Wat gebeurt er met 

de traditionele communicatie, wordt die daardoor minder?

19 28 P 0 0.1 dagelijks bestuur ONS Hans van der Elst 13 Het college wil zelf de regie houden over de inrichting van het dorp en het aanbod van 

voorzieningen. Kan het college met behulp van concrete voorbeelden aangeven welke regie 

taken in de toekomst bij de gemeente moeten blijven ? 

Dit budget is gerelateerd aan een inspanningsdoel (bewustzijn vergroten, inwoners verleiden tot 

verduurzamen), niet zozeer aan een resultaatverplichting. Er worden al verscheidene 

communicatiemiddelen ingezet (zie ook antwoord op nr. 44). De inzet van wijkambassadeurs is 

bedoeld als laagdrempelige aanvulling. Dit concept wordt met succes in andere gemeenten 

toegepast. 

Vooralsnog houdt het optimaliseren van de digitale dienstverlening in dat wij er constant aanwerken 

om onze digitale producten en diensten zo toegankelijk en gebruiksvriendelijk te maken zodat het 

voor inwoners zo makkelijk mogelijk wordt om digitaal zaken met de gemeente te kunnen regelen. 

Op basis van directe feedback van klanten meten, monitoren en optimaliseren we onze service 

continue. De website is daarbij het voorkeurskanaal maar onze service blijft vooralsnog via alle 

kanalen toegankelijk. 

In meerjarenperspectief is reeds rekening gehouden met de trend (een verwachte stijging) van de 

kosten voor jeugdhulp. Op basis van voorlopige prognoses voor 2018 wordt voor 2019 

voorzichtigheidshalve rekening gehouden met een extra toename van kosten voor jeugdhulp ter 

hoogte van €300.000 voor 2019. De ontwikkelingen binnen het sociaal domein zijn onzeker. Deze 

extra lasten worden mede gelet op het onvoorspelbare karakter van de kosten voor jeugdhulp 

gedekt door een ontrekking aan de egalisatiereserve sociaal domein. Zodra een betrouwbaar en 

stabiel beeld ontstaat van de structurele kosten voor jeugdhulp zullen deze via de kadernota 

worden opgenomen in de begroting.

Jaarlijks wordt bij de  begroting op basis van de mate van kostendekkendheid, de stand van de 

egalisatievoorziening en het beeld in meerjarenperspectief een afweging gemaakt of een 

onttrekking aan de egalisatievoorziening nodig en/of verantwoord is om sterke schommelingen van 

het tarief van de afvalstoffenheffing te voorkomen. Om de tarieven voor de afvalstoffenheffing met 

niet meer dan het inflatiepercentage te laten stijgen is het voor 2019 verantwoord gebleken om een 

onttrekking te doen aan de voorziening. Voor 2020 zal deze afweging in de begroting 2020 worden 

gemaakt.

Ja, dat is juist. De raad is bevoegd tot het instellen, doteren en opheffen van een voorziening. Het 

college is bevoegd voor de besteding van een voorziening, dit valt onder het financieel beheer, wat 

een collegetaak is. Dit is vastgelegd in de nota reserves en voorzieningen.               In de 

besluitvorming behorend bij de begroting 2019 wordt de raad gevraagd onttrekkingen uit reserves 

te autoriseren ter hoogte van € 465.000 in 2019. Deze autorisatie heeft betrekking op hetgeen in 

de begroting 2019 wordt voorgesteld waarbij een dekking uit de reserve wordt gevraagd. De € 

1.298.000 waar u naar verwijst heeft betrekking op zowel besluitvorming behorend bij deze 

begroting 2019 als besluitvorming die in het verleden heeft plaatsgevonden. Om een voorbeeld te 

noemen heeft de gemeenteraad met het vaststellen van de kadernota 2019 ook onttrekkingen uit 

reserves geautoriseerd. In tabel 128 treft u een uitsplitsing aan van de reservemutaties (zowel op 

basis van eerdere als op basis van voorliggende besluitvorming). 

Ja, het college is van mening dat de begroting structureel op orde is. De gemeentelijke begroting 

wordt opgesteld op basis van de daarvoor geldende wet- en regelgeving. Er zijn een aantal pijlers 

binnen de begroting om de financiële gezondheid van de gemeente te meten. Een belangrijke pijler 

waarop ook de toezichthouder toetst is het structureel en reëel evenwicht van de begroting. Zoals 

geconcludeerd kan worden uit de tabellen 126 en 127 zijn de gemeentelijke financiën structureel in 

evenwicht. Het college werkt aan de hand van het uitvoeringsprogramma van het 

coalitieprogramma met een bijbehorende planning verder. De begroting 2019 is daarom een 

belangrijke stap op weg naar het sterker en duurzamer maken van Voorschoten in de komende 

jaren. Dit college van burgemeester en wethouders wil samen met de gemeenteraad om dat te 

realiseren de gemeentelijke financiën structureel op orde houden. Dit is een proces wat over een 

langere periode plaatsvindt. De basis hiervoor is gelegd met deze begroting.

De gemeentelijke deelnemersbijdrage voor het Platform Slappe Bodem bedraagt € 0,10 per 

inwoner. Afgerond kost deelname aan het platform de gemeente dan € 3.000 per jaar. Deze kosten 

zijn dus exclusief inzet WODV.

Om dit verschil te kunnen duiden is het van belang om het volgordelijkheid van de stand van de 

concernreserve en de vaststelling van de stand van de concernreserve te kennen. Op basis van de 

begrotingen worden inschattingen van het verloop van de concernreserve gegeven. Het  verschil 

wordt op hoofdlijnen alsvolgt veroorzaakt. In de begroting 2018 was de geprognotiseerde stand 

van de concernreserve op 31-12-2017 € 14.502 K. In de jaarrekening 2017 is de concernreserve 

vastgesteld op € 15.471 (een plus van 969) daarnaast heeft de gemeenteraad besloten het saldo 

na bestemming van de jaarrekening2017 € 3.768 K toe te voegen aan de concernreserve. Verder 

wordt er in 2018 600 K gestort in de reserve ter versterking van de financiële positie. Overige 

(kleinere) dotaties en onttrekkingen veroorzaken de rest van het verschil.

Daar kunnen we helaas op dit moment nog geen antwoord op geven.

Daarin moeten nog inhoudelijke keuzes worden gemaakt. Daarin is Voorschoten ook afhankelijk van 

de samenwerking in de Leidse regio en hoe deze zich verder ontwikkeld. 
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De lasten bij parkeren bestaan uit uren die de werkorganisatie besteedt aan parkeren. Daarnaast 20 29 P 0 0.1 planvorming 

ruimtegebruik, 

betrekken inwoners

ONS Hans van der Elst 14 Inwoners krijgen waar nodig ondersteuning van experts bij het uitwerken van alternatieve 

plannen voor ruimte gebruik. Wordt hier gedoeld op externe adviseurs? Zo ja, welk budget is 

hiervoor gereserveerd.

21 48 P 1 1.2 op sterkte brengen 

aantal BOA's

ONS Hans van der Elst 15 Wat zijn de budgettaire consequenties van het op sterkte brengen van het aantal BOA's 

volgens de huidige formatieplaatsen?  Waar staat dat in de begroting opgenomen ?

22 56 P 2 2.1 stijging begrote 

lasten  

ONS Hans van der Elst 16 De begroting laat in 2021 een sterke stijging zien in begrote lasten 2.1 Verkeer en vervoer.  

Hoe komt dit tot stand? 

23 65 P 4 4.1 juridische overdracht 

openbaar 

onderwijsgebouwen

ONS Glenn Zeelt 17 Juridische overdracht openbaar onderwijsgebouwen. Welke onderbouwing ligt daaraan ten 

grondslag en wat is het verschil in juridische positie voor de gemeente positie als we dat 

doen? 

24 66 P 4 4.2 IHP/aanmeldprocedu

re

ONS Glenn Zeelt 18 Kinderen kunnen naar de school van hun keuze. Betekent dat extra lokalen boven leegstand 

en wie betaalt de rekening?

25 71 P 5 5.1 Subsidiebeleid ONS Glenn Zeelt 19 Subsidiebeleid meer richten op beoogde maatschappelijke effecten en bijpassende 

rolverdeling van de gemeente, instellingen en doelgroepen. Geldt dat ook voor het 

beschikbaar stellen van gemeentelijke gebouwen of bijdragen aan bouwkosten?

26 71 P 5 5.1 sportkoepel ONS Glenn Zeelt 20 Een Voorschotense sportkoepel.  Wordt er dan niet meer over individuele belangen van 

sportclubs apart gesproken en besloten? Is de koepel dan de enige gesprekspartner?

27 86 P 6 6.2 een wijk ONS Glenn Zeelt 21 Voorschoten wordt als 1 wijk gezien met 1 wijkteam. Hoe functioneert dat? Is dat houdbaar? 

28 113 en 115 P 8 8.3 minimaal 25% 

sociale huur

ONS Glenn Zeelt 22 Op pagina 113 wordt gesproken over minimaal 25% sociale huurwoningen, op pagina 115 

van 25% sociale woningbouw. Dat kan een groot verschil zijn. Zet het college in op ten 

minste 25% sociale huur en mogelijk meer? Maakt sociale koop ook deel uit van de plannen 

van het college en zo ja: hoeveel?

29 120 P 7 7.2 riool ONS Marleen Persoon 23 In 2019 gaat de riool heffing met 11% omhoog, tabel 26 pag. 120 van de begroting. Wat is 

de reden van de verhoging?

30 120/109 P 7 7.2 riool ONS Marleen Persoon 24 De inkomsten van de riool heffing zijn in 2019 2.607  K EUR (zie pag. 120) en de baten zijn 

voor 2019 2.772  K EUR  (pag. 109).  Op pag. 240 staat voor 2019 2.645 K EUR aan baten 

vermeld. Hoe worden deze verschillen verklaard ?

31 141 en 142 Onderhoud 

kapitaalgoederen

ONS Hans van der Elst 25 Er is 550 K EUR opgenomen in de begroting van 2019 voor de voorbereiding en de 

vervanging van de twee bruggen op de Valkeweg  waarmee ze geschikt worden gemaakt 

voor de verkeersklasse tot 60 ton.  Heeft het college een second opinion gevraagd gericht 

op: opties met lagere kosten per jaar, waarmee bereikbaarheid van de betreffende wijken 

toch voldoende wordt geborgd en zonder dat de Valkewegbruggen geschikt worden gemaakt 

voor verkeer in de gewichtsklasse tot 60 ton? 

32 142 en 241 Onderhoud 

kapitaalgoederen

ONS Hans van der Elst 26 Investeringen Tractie, 2019 t/m 2021: 802 K EUR. Heeft het college alternatieven 

onderzocht, zoals lease, of gedeeld gebruik met buurgemeentes?

33 174 Kinderboerderij ONS Hans van der Elst 27 De huidige overeenkomst met de kinderboerderij loopt tot 1 april 2019, het college kan 

volgens die plannen in 2019 al een bezuiniging inboeken van 43,5 K EUR voor 2019. Die 

staat in de begroting geprognotiseerd op: nihil.  In de toelichting op de stand van zaken op 

pag. 174 wordt de kinderboerderij niet genoemd. Kan het college die alsnog geven, wat zijn 

de plannen met de kinderboerderij, de mogelijke inschrijving en de gunning  voor de periode 

vanaf 1 april 2019 ?   

De vorm waarin de ondersteuning plaatsvindt kan per project worden bepaald en kan bestaan uit 

interne maar ook externe advisering. De benodigde middelen hiervoor zijn niet als aparte post in de 

begroting opgenomen, maar zullen worden meegenomen in de individuele projectbegrotingen.

Het gaat hier om het op sterkte brengen van de bestaande vaste formatie. Dit wordt tijdelijk via 

inhuur geregeld vanuit het vaste formatie/vacaturebudget. Er wordt dus geen extra budget in de 

begroting opgenomen. 

De sterke stijging wordt veroorzaakt door de kapitaallasten van de Rijnlandroute.

In de Wet op het Primair onderwijs is geregeld dat de juridische eigendom van schoolgebouwen in 

beginsel bij het schoolbestuur ligt tenzij anders wordt overeengekomen. Bij het juridisch eigendom 

horen rechten en plichten, het schoolbestuur is beter in staat om t.a.v. het gebouw het beheer uit 

te oefenen. Het economische eigendom blijft echter bij de gemeente.

De inkomst op pagina 120 betreft de opbrengst van de rioolheffing (aanslagen die worden 

opgelegd). De baten op pagina 109 zijn alle baten binnen het taakveld riolering, dit is dus inclusief 

de onttrekking uit de egalisatievoorziening die als baat wordt gepresenteerd. Voor wat betreft de 

baten op pagina 240 is gebleken dat bij het samenstellen van de bijlage 'Overzicht baten en lasten 

per taakveld' bij het genereren van dit automatische rapport de cijfers van 2020 zijn gekoppeld. 

Om die reden treft u in de bijlage bij deze antwoorden de correcte cijfers over 2019.

Op 10 oktober is een raadsinformatiebrief over de twee Valkwegbruggen uitgegaan. Voor de 

vervanging van deze twee bruggen zijn diverse varianten in beeld gebracht. In de brief is toegelicht 

hoe tot de variant vervanging voor betonnen bruggen is gekomen. 

Eind 2018 zal een wagenparkscan inzicht geven in jaarinzet, duurzame alternatieven en de 

financieringsmogelijkheden van de voertuigen. Mede op basis van deze scan kan beoordeeld 

worden of gedeeld gebruik een optie is en welke financieringsvorm wenselijk is.

Bij het opstellen van het herstelplan in 2017 en daarmee onder andere de taakstelling voor de 

kinderboerderij per 1-1-2020 is door ONS ook de vraag gesteld waarom niet vanaf 1 april 2019 een 

bezuiniging wordt ingeboekt. De reden hiervoor is de wens om Stichting Kinderboerderij 

Voorschoten een redelijke termijn te bieden om te werken aan een toekomstbestendig scenario, 

wetende dat de gemeentelijke bijdrag zal dalen naar €15.000 per jaar. Nog altijd worden er 

gesprekken gevoerd over de mogelijkheden die de stichting ziet voor het voortbestaan van de 

kinderboerderij met een educatieve-, recratieve- en zorgfunctie in Voorschoten. Tot op heden is 

Stichting Kinderboerderij Voorschoten de enige gesprekspartner voor de gemeente met betrekking 

tot de exploitatie van de kinderboerderij. Het streven daarbij is om de exploitatie bij de stichting te 

laten en het contract na 1 april 2019 te verlengen voor een nader te bepalen termijn, met in 

achtname van de taakstelling per 1-1-2020.    

Nee dat betekent het niet, er is keuzevrijheid maar er is ook afgesproken dat er niet wordt 

uitgebreid als daarmee leegstand elders in stand wortdt gehouden.

Het beschikbaar stellen van gemeentelijke gebouwen of bijdragen aan bouwkosten maakt geen 

onderdeel uit van het subsidiebeleid.

Het streven van de sportkoepel is het creeeren van optimale samenwerking tussen 

sportverenigingen en het hebben van één aanspreekpunt is daarbij wel helpend.

In Voorschoten wordt gewerkt met een netwerk van professionals, waarbij Voorschoten inderdaad 

als een geheel wordt gezien en niet is opgedeeld in afzonderlijke wijken. De omvang van 

Voorschoten met ongeveer 25.000 inwoners is vergelijkbaar met wat in andere gemeenten de 

omvang van de wijken is. 

In het netwerkteam wordt integraal en interdisciplinair samengewerkt en de samenstelling is 

afgestemd op de omvang van en het soort problematiek dat zich in Voorschoten voor doet. Het 

netwerk van professionals weet elkaar goed te vinden (korte lijnen) en is in staat om dichtbij de 

inwoners te staan en te zorgen voor passende oplossingen. 

Het college zet in haar coalitieprogramma in op minimaal 25% sociale huurvoorraad. Sociale koop 

maakt geen expliciet onderdeel hiervan uit. We gaan wel flexibel om met 25% sociale 

huurvoorraad. Per nieuwbouwlocatie kan dit verschillen, maar het uitgangspunt is dat over 4 jaar 

het gemiddelde 25% is. Dit minimale percentage is een uitkomt van de Regionale Woonagenda 

Holland Rijnland. Die streeft naar een sociale huurvoorraad van 25% tot 30%.

De stijging van de rioolheffing houdt verband met de stijging van de kosten binnen het taakveld 

riolering enerzijds en een lagere onttrekking uit de egalisatievoorziening anderzijds.



Nr. blznr. 

Begroting

Programma Taakveld Onderwerp Fractie Naam 

vragensteller

vraagnr. 

Fractie

Vraag Antwoord

De lasten bij parkeren bestaan uit uren die de werkorganisatie besteedt aan parkeren. Daarnaast 

34  225 - - reserves PvdA Ad de Graaf 1 Ultimo 2017 bedroeg het saldo van de egalisatiereserve sociaal domein m€1.5. (jaarrekening 

2017). Kan het college een toelichting geven op de ontwikkeling van de saldi van deze 

reserve zoals opgenomen op blz 225 voor de jaren 2018 tot en met 2022. 

35 76  5  5.6  Bibliotheek/cultureel 

centrum

PvdA Ad de Graaf  2 Is er in de begroting budget vrijgemaakt ten behoeve van een voorbereidingskrediet om 

cultureel centrum en bibliotheek te integreren?

36 20  3  3.4  Toeristenbelasting PvdA Ad de Graaf  3 a) Komt de opbrengst van de toeristenbelasting in 2017 en 2018 ten goede van de algemene 

middelen van de gemeente?

b) Waarom wordt thans voorgesteld dat de gemeente zich verbindt aan een gemeentelijke 

investering  van jaarlijks k€ 45 gedurende vier jaren in plaats van één jaar?

c) Indien de opbrengst van de toeristenbelasting minder is dan begroot, hoe worden deze 

kosten dan gedekt?

37 22  -  - Reserve sociaal 

domein

PvdA Ad de Graaf  4 Op grond van de tekst op bladzijde 22 mag worden vastgesteld dat het college een positief 

resultaat verwacht binnen het sociaal domein.

a) Aangezien het college over 2018 een positief resultaat verwacht binnen het sociaal 

domein, waarom is het dan noodzakelijk in de begroting 2019 uit de reserve sociaal domein 

middelen over te hevelen naar de exploitatie?

b) Kan het college een indicatie geven van het verwachte resultaat binnen het sociaal 

domein?

38 22 - - Reserve BUIG  PvdA Ad de Graaf  5 Waarom acht het college het verantwoord om ook het saldo BUIG per 31 december 2018 te 

betrekken bij een aanvulling van de stand van de reserve sociaal domein?

39 39 0  0.7  IBP  PvdA Ad de Graaf 6 a)Is het juist dat het college verwacht dat de te verwachten uitgaven in het kader van het 

Interbestuurlijk Programma vanaf 2019 hoger zullen zijn dan het hiermee corresponderende 

accrès in het gemeentefonds?

b) Zo ja, op welke wijze wordt hiermee rekening gehouden in de programmabegroting 2019?

40 132 weerstandsvermoge

n 

PvdA Ad de Graaf 7 a) Hoe is het bedrag aan weerstandsvermogen ad € 19.181.000 opgebouwd?

b) Hoe is het bedrag benodigde weerstandscapaciteit ad € 4.098.355 opgebouwd?

41 145 Financiering PvdA Ad de Graaf 8 Wat verklaart de afname van de Voorraden MPG in de periode 2018-2022 van van € 

9.521.000 naar € 216.000.

In de begroting 2019 is al voor een deel rekening gehouden met bijv. de door ons ingeschatte 

gevolgen van de toepassing van een maximale eigen bijdrage voor de WMO van € 17,50 p.m. 

Andere in het kader van het IBP te verwachten maatschappelijke opgaven kunnen eenvoudigweg 

nog niet geraamd worden omdat nog niet bekend is op welke wijze en op welk niveau invulling 

voorzien worden door het Kabinet en in welke mate die vervolgens op onze gemeente betrekking 

zullen hebben. Het is derhalve niet aan te geven of met het hogere accres uitgekomen zal worden. 

In de algemene ledenvergadering van de VNG is in elk geval aangegeven dat het hogere accres niet 

voldoende zal zijn voor de opgave die er ligt op het sociaal domein en dat er middelen bij moeten.

Gemeenten blijven uiteraard vrij in de besteding van de algemene  uitkering en geconfronteerd met 

een budgettaire beperking zullen prioriteiten gesteld moeten worden.

Het saldo van de egalisatiereserve sociaal domein ontwikkelt zich conform de voorstellen in de 

Kadernota 2019 aangevuld met voorstellen in de begroting 2019. Het overzicht van de specifieke 

geraamde onttrekkingen is opgenomen in de bijlage Ontwikkeling Egalisatiereserve Sociaal Domein.

Er is geen voorbereidingskrediet hiervoor vrijgemaakt. Een voorstel (met daaraan gekoppeld 

voorbereidingskrediet) voor de verkoop en herontwikkeling van de Prinses Marijkelaan 2 en 4 wordt 

in het nieuwe jaar aan de gemeenteraad voorgelegd.

"a) De opbrengsten van een belasting vervallen altijd aan de algemene middelen. De extra 

opbrengst aan toeristenbelasting is dus niet geoormerkt. In de begroting 2019 wordt wel 

voorgesteld een investering van gelijke grote te doen. Dit omdat toerisme een segment met veel 

potentie is en een belangrijke economische en maatschappelijke meerwaarde genereert voor 

Voorschoten. 

b) Een langere doorlooptijd is noodzakelijk om rendement te creëren en de effecten te meten. Het 

is daarom zinvol om gedurende een langere periode te investeren. 

c) Als begrote opbrengsten tegenvallen dan worden die verwerkt in de jaarrekening. Vooralsnog 

gaan we uit van een juiste begroting.

a) De ontwikkelingen binnen het sociaal domein zijn onzeker. Het college geeft niet aan dat zij een 

positief resultaat verwacht binnen het sociaal domein, maar dat zij een eventueel voordelig 

resultaat - juist gelet op de onzekerheden - zou willen storten in de egalisatiereserve sociaal 

domein. Op basis van voorlopige prognoses voor 2018 wordt voor 2019 voorzichtigheidshalve 

rekening gehouden met een extra toename van kosten voor jeugdhulp ter hoogte van €300.000 

voor 2019. Deze extra lasten worden mede gelet op het onvoorspelbare karakter van de kosten 

voor jeugdhulp gedekt door een ontrekking aan de egalsatiereserve sociaal domein.

b) nee, er kan nog geen indicatie worden gegeven van het verwachte resultaat binnen het sociaal 

domein voor 2019. Dit beeld zal op zijn vroegst bij de najaarsnota 2019 duidelijk zijn.

De reserve BUIG is ingesteld om tekorten op de BUIG voor een periode van 4 jaar te dekken. Deze 

periode eindigt eind 2018. Op basis van regelgeving mogen de structurele lasten van de BUIG niet 

stuctureel gedekt worden uit een reserve. Om die reden zijn de stucturele lasten structureel 

verwerkt in de begroting. Uit de reserve BUIG worden ook de kosten voor het 

arbeidsmarktoffensief tot en met 2018 gedekt. Voor 2019 en verder zijn deze lasten verwerkt in de 

ramingen. Hierdoor is de verwachting dat een eind 2018 een saldo reseteert in de reserve BUIG. 

Het is een raadsbevoegdheid om de bestemming hiervan te wijzigen. 

a) Hoe is het bedrag aan weerstandsvermogen ad € 19.181.000 opgebouwd?

Op basis van de bijlage reserves en voorzieningen van de voorliggende begroting had het 

weerstandsvermogen € 22.238.000 in plaats van € 19.181.000 moeten zijn. Rekening houdend 

hiermee veranderd de ratio van het weerstandsvermogen overigens niet, die blijft nog steeds 5. 

Het weerstandsvermogen is een optelling van de algemene reserves. 

b) Hoe is het bedrag benodigde weerstandscapaciteit ad € 4.098.355 opgebouwd?

Dit bedrag wordt berekend in een aantal stappen, namelijk:

1) In de paragraaf Weerstandsvermogen en Risicobeheersing is de top 10 met belangrijkste risico’s 

opgenomen. De top 10 wordt bij iedere begroting en jaarverslag geactualiseerd. 

2) Voor alle risico’s in deze top 10 wordt vervolgens een inschatting gemaakt van de financiële 

impact van deze risico’s, wanneer deze risico’s zich daadwerkelijk voor zouden doen. 

3) Daarnaast is per risico in de top 10 ook een inschatting gemaakt wat de kans is dat de risico’s 

zich daadwerkelijk voordoen.

4) Per risico wordt de financiële impact (stap 2) en de kans dat het risico zich daadwerkelijk 

voordoet (stap 3) met elkaar vermenigvuldigd. De uitkomsten hiervan worden bij elkaar opgeteld, 

zodat duidelijk is welk bedrag aan weerstandscapaciteit nodig is voor de top 10 risico’s.

5) Tot slot gaan wij er vanuit dat naast de top 10 met grootste risico’s er ook meerdere kleine 

risico’s zijn, waarmee rekening gehouden moet worden. Hierom beschouwen wij de uitkomst van 

stap 4 als 90% van het bedrag dat benodigd is als weerstandscapaciteit en tellen we daar nog 10% 

bij op voor kleinere risico’s.

Onder de "voorraden MPG" staan de investeringen van de lopende grondexploitatie Duivenvoorde 

Corridor. Daling van deze (negatieve) Boekwaarde, als gevolg van verkoop van gronden, verklaart 

de afname van de Vooraden MPG.
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De lasten bij parkeren bestaan uit uren die de werkorganisatie besteedt aan parkeren. Daarnaast 42 13 en 218 Meerjarenbegroting PvdA Ad de Graaf 9 Kan een cijfermatige toelichting worden verstrekt op het saldo van de cijferreeks achter ‘B 

Totaal ontwikkelingen’ uit tabel 2 in relatie tot de cijferreeks achter het ‘saldo van Baten en 

Lasten’ uit tabel 125 op bladzijde 218?

43 18 Samenvatting Uitwerking 

coalitieakkoord

D66 1 Wij missen in de tabel een drietal onderwerpen; 1) de bestuurlijke toekomst en regionale 

samenwerking, denk aan een potje voor een projectleider of coordinator voor het trekken 

van samenwerkingstrajecten op bijv. energietransitie. 2) experimenten met nieuwe vormen 

van burgerparticipatie (er is alleen een potje voor zelfbeheer van groen, wat doen we met 

andere initatieven? 3) het ontwikkelen van een integrale visie voor alle 

herontwikkelingslocaties in ons dorp.  

44 19 Samenvatting 3C Energietransitie D66 2 Met alleen wijkambassadeurs kom je er niet om inwoners te stimuleren hun woningen te 

gaan verduurzamen, denk ook aan het ontwikkelen van communicatiemiddelen en 

organiseren van informatiebijeenkomsten. Is het budget van euro 5.000 daarvoor wel 

toereikend? En worden daarmee ook inwoners gestimuleerd? 

45 19 Samenvatting 3D Energiestransitie D66 3 Hier wordt alleen gepraat over bezuinigingen op energieverbruik (straatverlichting, vastgoed, 

slimme meters). Er is geen geld geraamd voor vormen van groene energie, zoals de 

installatie van zonnepanelen. Wat denkt de gemeente zelf verder te kunnen doen om de 

energietransitie in gang te zetten en een voorbeeldrol in te vullen?

46 20 Samenvatting 3H Zelfbeheer groen D66 4 Kan het college een onderbouwing geven van de geraamde bedragen van 25000 voor 

zelfbeheer voor groen en 5000 voor wijkambassadeurs, met doel de energietransitie op gang 

te brengen? 

47 28 P0 0.1 Bestuur Leidse regio D66 5 “Focus op de Leidse regio door te inventariseren welke gemeenschappelijke regelingen en 

publieke verantwoordelijkheden we stapsgewijs kunnen beleggen in de Leidse regio” à 

Hiervoor zijn geen extra middelen geraamd, hoe wordt deze extra inzet bekostigd?

48 52 P2 2.1 Verkeer en 

vervoer

Onderzoek rotonde D66 6 Er wordt een bedrag van 25.000 euro uitgetrokken voor dit onderzoek, terwijl er vervolgens 

geen middelen zijn om dit kruispunt ook daadwerkelijk aan te pakken. Hoe rijmt dit met 

elkaar? Wordt in het verkeerskundig onderzoek, de integrale gebiedsontwikkeling met oog op 

de herontwikkeling van het kruispunt meegenomen? En wordt ook gekeken naar andere 

mogelijke ontwikkelingen in de regio, die ook op invloed kunnen zijn op dit kruispunt, zoals 

de Mall of the Netherlands in Leidschendam-Voorburg?

49 52 P2 2.1 Verkeer en 

vervoer

Overlast beperken 

door 

informatieverstrekki

ng

D66 7 “Richting de provincie dringen wij erop aan dat in het kader van de boorwerkzaamheden van 

de RijnlandRoute nulmetingen plaatsvinden”. Naar aanleiding hiervan twee vragen: 1) welke 

nulmetingen vinden plaats? 2) kunt u erop toezien dat hierbij iig luchtkwaliteit, 

geluidsoverlast, verkeersbewegingen, trillingen bij deze nulmetingen zitten? Kunnen voor 

deze vier factoren ook maximaal aanvaardbare normen gedefinieerd worden? 

50 76 P5 5.6 Media Bibliotheek D66 8 Tijdens de bijeenkomst die de bibliotheek organiseerde over hun 

uitbreidings/verduurzamingsplannen werd aangegeven dat zij 50.000 euro nodig hebben 

voor het verder uitwerken van hun plannen. Is dit bij het college bekend en hoe kijken zij 

aan tegen dit verzoek van de bibliotheek? 

51 100 P6 6.3 

Inkomensregelinge

n

Inkomensregelingen D66 9 We begroten een daling in de uitgaven aan inkomensregelingen tussen 2018 en 2022, 

waarop is deze verwachte daling gebaseerd? 

1. Bij deze nulmetingen gaat het om het inventariseren en registeren van eventuele al bestaande 

schades aan gebouwen in de mogelijke invloedsfeer van de geboorde tunnel. Dat is een gebruikelijk 

instrument bij dit soort werkzaamheden en is behulpzaam bij het bepalen van eventuele schade 

tijdens en na afloop deze werkzaamheden.

2. Bij deze nulmetingen gaat het dus niet om luchtkwaliteit, geluidsoverlast, verkeersbewegingen 

en trillingen na openstelling van de Rijnlandroute. De tunnel zelf zal voldoen aan alle wettelijke 

eisen. Dat is onderbouwd in de planfase van de Rijnlandroute.

Dit verzoek is bij ons niet bekend. De mogelijkheid om de bibliotheek en het Cultureel Centrum te 

integreren wordt onderzocht.

1) Dit zijn onderwerpen die voortvloeien uit samenwerkingstrajecten bijv. de samenwerking in de 

Leidse regio die nog niet concreet zijn. We weten dus nog niet wat dit financieel gaat betekenen en 

we zijn hier ook afhankelijk van de andere gemeenten in de Leidse regio.

2)bij bouwplannen en initiatieven daarvoor burgerparticipatie aan de voorkant wordt toegepast, 

vooruitlopend op de nieuwe Omgevingswet.

3)In het kader van de aankomende omgevingswet is een integrale visie op al deze drie de 

onderwerpen noodzakelijk. In dit traject van de omgevingswet heeft u al een aantal sessies gehad 

en er komen nog meer in de toekomst om over dit soort vragen te discussieren. De omgevingsvisie 

biedt een kans om integraal te kijken naar mogelijke herontwikkelingslocaties in ons dorp. 

Er is reeds budget voor het 1x per jaar organiseren van een wijkaanpak voor de verduurzaming 

van particuliere woningen. Daarnaast heeft de gemeente licentieovereenkomsten gesloten met het 

Duurzaam Bouwloket (https://www.duurzaambouwloket.nl/) en De Groene Menukaart 

(https://www.degroenemenukaart.nl/), waar woningeigenaren met vragen terecht kunnen. De inzet 

van wijkambassadeurs is een laagdrempelige aanvulling. Aan de hand van de vast te stellen 

warmtestrategie (als uitvloeisel van het Energieakkoord Holland Rijnland), waarin een tijdpad wordt 

opgenomen voor het aardgasvrij maken van wijken, kan worden bezien of de communicatie verder 

geïnventariseerd moet worden. 

Tabel 125 betreft een racapitulatie van de stand van het meerjarenbeeld na verwerking van de 

ontwikkelingen zoals genoemd in tabel 2.  ‘B Totaal ontwikkelingen’ maakt daarmee integraal 

onderdeel uit van het gepresenteerde plaatje in tabel 125. 

Dit zal aan bod komen in het op te stellen milieubeleidsplan. Gedacht kan worden aan 

verduurzaming van het gemeentelijk vastgoed en het wagenpark. Het realiseren van bezuinigingen 

op energiegebruik is een eerste goede stap op weg naar CO2-reductie. Het heeft ook tot gevolg dat 

minder investeringen nodig zijn in de opwek van hernieuwbare energie, zodat het ruimtebeslag 

daarvan kleiner is.

Zie de antwoorden bij nrs. 11 en 44. Met de bestaande communicatiemiddelen wordt nog niet 

iedereen bereikt. De € 25.000 is bestemd voor het uitvoeren van een onderzoek door een externe 

partij naar de mogelijkheden voor wijkgericht zelfbeheer van de openbare ruimte. 

Hoe dit verder wordt vormgegeven wordt uitgewerkt in het uitvoeringsprogramma. Daarin komt 

ook een inventarisatie van wat prioriteiten zijn mbt verbonden partijen. Omdat dit nog niet concreet 

is zijn hier nog geen middelen voor geraamd op dit moment. Dit gebeurt aan de hand van het 

stellen van prioriteiten. 

Er is bij de kadernota 2019 inderdaad besloten om alleen een bedrag voor het verkeersonderzoek 

te reserveren. Op dit moment is niet duidelijk welke varianten er zijn om de rotonde aan te passen 

om de verkeersveiligheid en doorstroming te verbeteren  en welke bedrag hier dus voor nodig is. Is 

een grootschalige reconstuctie nodig of kan volstaan worden met relatief simpele maatregelen? Om 

deze reden wordt vooralsnog alleen geld uitgetrokken voor het onderzoek. Vanzelfsprekend zal bij 

het onderzoek ook rekening worden gehouden met andere toekomstige ontwikkelingen die van 

invloed kunnen zijn. 

Op het taakveld Inkomensregelingen worden ook de uitgaven aan kwijtschelding van gemeentelijke 

belastingen verantwoord. De daling aan uitgaven (€ 113.000) op dit taakveld wordt veroorzaakt 

door een daling van de kosten van kwijtschelding vanaf 2019 in verband met het omzetten de 

rioolheffing van gebruiker naar eigenaar.
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De lasten bij parkeren bestaan uit uren die de werkorganisatie besteedt aan parkeren. Daarnaast 52 109 P7 7.1 

Volksgezondheid

D66 10 Kunt u een verklaring geven van de verwachte toename in kosten tussen 2017 naar 2018 en 

latere jaren?

53 5 Inleiding Verduurzaming D66 11 "Op dit moment wordt gewerkt aan het uitvoeringsprogramma van het coalitieakkoord waarin 

het streven naar energie-neutraliteit een belangrijke plaats inneemt": hiervoor is geen 

budget geraamd. Hoe gaat de gemeente dit oppakken? 

54 181 Resultaat 

begroting

tabel 62 Resultaat begroting D66 12 We zien een discrepantie tussen het resultaat 2017 en de meerjarenbegroting. Kunt u dit 

verschil verklaren?

55 35 P0 0.3 Beheer overige 

gebouwen en 

gronden

Zwembad D66 13 Wanneer ontvangen we de concrete aanbevelingen van de Taskforce het zwembad? Op welke 

wijze houdt het college in de begroting rekening met verschillende mogelijke scenario's voor 

de toekomst van het zwembad?

56 21 Exploitatie Schuldreductie D66 14 Wanneer kunnen we de nota schuldreductie verwachten en hoe verhoudt deze zich tot deze 

begroting?

57 36 P0 0.4 Overhead Beleidsindicatoren D66 15 Kunt u de verwachte stijging van de apparaatkosten per inwoner verklaren? Zie hiervoor ook 

de 'overhead' in tabel 13 op pagina 44. 

58 56 P2 2.5 Openbaar 

vervoer

tabel 16 - 2.1 

verkeer en vervoer

D66 16 Kunt u de verwachte stijging per 2020 verklaren? 

59 56 P2 2.5 Openbaar 

vervoer

tabel 16 - 2.2 

parkeren

D66 17 Kunt u de verwachte stijging per 2019 verklaren? 

60 69 P4 4.3 

Onderwijsbeleid en 

leerlingzaken

tabel 19 - 4.1 

Openbaar 

basisonderwijs

D66 18 Kunt u de verwachte bezuiniging per 2019 verklaren?

61 38 P0 0,64 reclamebelasting D66 19 Waarom wordt reclamebelasting niet verhoogd terwijl de gemeente wel een investeert in het 

centrum ondanks de beperkte financiele mogelijkheden (op pag 59 staat voor 2019 

32.500,00 begroot) ?

De nota schuldreductie staat agendeerd voor behandeling in de decemberraad. 

Uitgangspunt/referentiekader van de nota is het meerjarenperspectief dat in de begroting 2019 is 

geschetst.

Op het taakveld Overhead is een toename van de lasten te zien van € 850.000. Deze toename 

wordt bijna volledig veroorzaakt door de toerekening van uren en kosten vanuit de WODV. Voor 

een deel is deze toename het gevolg van de daadwerkelijke toename van de bijdrage aan de WODV 

op basis van de Begroting 2019-2022. Daarnaast heeft een urenverschuiving plaatsgevonden 

tussen het taakveld Overhead en andere taakvelden in de begroting, met name het taakveld 0.1 

Bestuur. Dit laatste heeft budgettair gezien geen effect op de begroting.

De dotatie aan de voorziening wegen is in de eerste jaren na het vaststellen van het beheerplan 

getemporiseerd in 2020 en 2021 neemt de dotatie aan de voorziening wegen met 1 ton toe. De 

sterke stijging in 2021 wordt veroorzaakt door de kapitaallasten van de Rijnlandroute.

De stijging wordt veroorzaakt doordat de lasten voor de adviezen van gehandicaptenparkeren nu 

onder dit taakveld begroot zijn. Hier staan baten vanuit leges tegenover.

De lagere lasten op taakveld 4.1 worden grotendeels (€ 29.000) veroorzaakt door lagere 

kapitaallasten en voor € 5.000 door een lagere toerekening van uren.

Het toekomstbestendig maken van het Centrum is een gezamenlijke verantwoordelijkheid van de 

gemeente, de pandeigenaren en de winkeliers -/ overige (horeca-) exploitanten. De ondernemers in 

het centrum betalen reeds op eigen verzoek reclamebelasting die door de gemeente wordt geind en 

vervolgens beschikbaar komt aan de leden van de Ondernemersvereniging in het centrum. Die 

organiseren evenementen en acties die bijdragen aan het verblijfsklimaat van het centrum. Tevens 

wordt momenteel onderzocht of er draagvlak bestaat onder eigenaren onroerend goed en huurders 

om een BedrijvenInvesteringszone (BIZ) te gaan oprichten. Dat zou ook een (forse) bijdrage van 

die groep kunnen betekenen.

Verwachte toename komt door bijdrage aan RDOG Hollands Midden (GGD en Veilig Thuis) en deels 

door verhoging met € 40.000 van de huurkosten CJG Voorschoten. De gemeentelijke bijdrage 

(BPI/BPK) wijzigt in 2019 ten opzichte van 2018 door een aantal factoren. Enerzijds gaat het om 

inhoudelijke wijziging van het takenpakket en reguliere indexatie: 

1. stoppen incidentele bijdrage statushouders

2. uitbreiding Veilig Thuis (VT)

3. uitbreiding taak Soa en lijkschouw

4. reguliere indexatie

Anderzijds gaat het om een gewiizigde wijze van financiering:

5. overheveling budgetten Rijksvaccinatieprogramma van RIVM naar gemeenten per 2019

6. wijziging financiering VT (Veilig Thuis) en JPT (Jeugd Preventie Team)

7. wijziging financiering van VT die werd gefinancierd uit de Decentralisatie-uitkering

Vrouwenopvang (DU VO) door de centrumgemeenten Gouda en Leiden.

Dit zal aan bod komen in het op te stellen milieubeleidsplan. 

Het gerealiseerde resultaat over 2017 kende een voordeel van € 3,9 mln.. Dat was aanzienlijk meer 

dan de begrote € 2,4 miljoen waar in de begroting 2017 al rekening mee werd gehouden. Een 

bedrag van circa € 2,2 mln. van dit resultaat kwam voort uit incidentele baten door o.a. 

verkoopopbrengsten van accommodaties en de ontvangst van een afkoopsom van de 

ontsluitingsweg Krimwijk. De jaarrekening 2017 kende verder een voordeel op de 

onderhoudskosten aan gemeentelijke accommodaties. Het betreft hier een voordeel op een budget 

voor jaarlijks terugkerende onderhoudskosten. De ‘incidenteel’ lagere kosten in 2017 structureel 

verwerken zou leiden tot tekorten in aankomende jaren omdat verwacht werd dat de uitgaven weer 

tot het oorspronkelijke niveau zullen aantrekken. Er is hiermee sprake van een incidentele 

onderuitputting op een structureel budget. Op deze manier zijn alle resultaten beoordeeld en is 

geconcludeerd dat de structurele effecten zeer beperkt zijn. In de voorjaarsnota 2018 bent u 

geïnformeerd over de stand van zaken en de ontwikkeling van de begroting 2018 en de daaruit 

voortvloeiende effecten op het begrotingsjaar 2019 en verder. De ontwikkelingen van de begroting 

2019 vloeien naast de structurele effecten uit de voorjaarsnota 2018 voort uit hetgeen de 

gemeenteraad als uitgangspunt heeft vastgesteld in de kadernota 2019. De vergelijkbaarheid van 

deze is derhalve lastig op te stellen.

Op 1 november tijdens de commissievergadering B&B staat Zwemmen in Voorschoten 

geagendeerd.

Voor deze datum (verwachting is 31 oktober) wordt het rapport door de taskforce aan het college 

aangeboden en zal er een toelichting worden gegeven.

U ontvangt hiervoor nog een uitnodiging via de griffie.

Het college kan in de begroting nog niets opnemen, hiervoor is zij afhankelijk van de uitkomsten 

van de Taskforce.



Nr. blznr. 

Begroting

Programma Taakveld Onderwerp Fractie Naam 

vragensteller

vraagnr. 

Fractie

Vraag Antwoord

De lasten bij parkeren bestaan uit uren die de werkorganisatie besteedt aan parkeren. Daarnaast 62 58 P3 3.1 economische 

ontwikkeling

D66 20 Waarom ontbreekt in deze paragraaf (nog?) glasvezelverbindingen (snel internet)? Zowel 

thuiswerkers als ondernemers hebben hinder van de relatief trage internetverbindingen.

63 103 P7 7.2 riolering D66 21 De vervanging van de riolering in de wijk Adegeest en Prins Bernhardlaan vangt aan in 2019. 

In deze wijk zijn delen van de bodem gedaald. Wordt dit ook aangepakt? Zoja hoe is dit 

gedekt? Zonee welke consequenties heeft dit bijvoorbeeld voor hoogteverschillen naar 

woningen?

64 137 Paragraaf 

onderhoud 

kapitaalgoederen

speeltoestellen D66 22 Hoe denkt het college er over om, net als bankjes in de openbare ruimte, speeltoestellen en 

markant groen,  zoals de Linden in de Voorstraat en fietsnietjes , te laten adopteren door 

derden en welke financiële consequenties zou dat hebben?

65 9 Inleiding milieu, IBP D66 23 Hoe gaat het college de CO2 reductie tot 49% in 2030 behalen In de begroting staat alleen 

op blz 56 dat de bussen minder CO2 gaan uitstoten. Meer is over CO2 reductie niet te 

vinden.

66 Noortveer VVD 1 De Grex voor Noortveen is negatief bijgesteld. Klopt het dat deze aanpassing niet is 

opgenomen in de begroting? 

Wij zijn de (verwachte) gevolgen van deze aanpassing voor:

-Concernreserve.

-Netto-schuldquote.

- Solvabiliteit.

-Weerstandsvermogen.
67 Waterketenplan VVD 2 De investeringen voor het IWKP zijn om begrijpelijke redenen nog niet meegenomen in de 

begroting. Wij hebben begrepen dat de jaarlijkse investeringskosten die behoren bij het 

IWKP worden gefinancierd met vreemd vermogen. Klopt dit?

Zo ja:

Uitgaande van het scenario ‘Robuust’ op alle vier de thema’s en het scenario ‘huidige beleid’ 

op alle vier de thema’s, wat betekent de financiering met vreemd vermogen die de komende 

10 jaar moet plaatsvinden voor de:

-Netto-schuldquote.

-Solvabiliteit.

-Weerstandsvermogen.

-Inpassing binnen het schuldenplafond.

-De bestemmingsreserve kapitaallasten.

68 VVD 3 Naast Noortveen en het Waterketenplan is er ook nog de Leidseweg en de invoering van de 

omgevingswet en mogelijk nog meer. Al deze bedragen samen zijn een miljoeneninvestering 

die nog niet de begroting zijn verwerkt(?). Kan er inzicht worden gegeven wat deze 

investeringen tesamen doen met het meerjarenoverzicht en de ruimte voor overige nog te 

verwachten investeringen, inclusief een beschrijving van het gezamenlijke effect op de al 

eerder genoemde punten waaronder solvabiliteit etc

69 143 Financiering Schatkistbankieren VVD 4 “(…) Dat kan van grote invloed op de treasuryfunctie en het financieringsresultaat van 

decentrale overheden.” Welke invloed wordt hier concreet met bedoeld? 

Bij het ontbreken van besluitvorming en onderbouwingen van de kostenramingen voor deze zaken 

konden de consequenties niet in de begroting worden verwerkt.

Ook in de nota schuldenreductie zal hier veelal nog geen uitsluitsel over bestaan zodat de nota zich 

zal beperken tot het aangeven van bandbreedtes waarbinnen de investeringen zich kunnen 

bewegen. Binnen die aangegeven beschikbare bandbreedte dient de gemeenteraad zich dan in de 

kadernota voor 2020 uit te spreken over de mate van wenselijkheid van de investeringen en de 

eventuele bereidheid om méér schuld te accepteren bij een hoger voorzieningenniveau.

Hier wordt gedoeld op de verplichting voor gemeenten overtollige kasmiddelen bij het Rijk of 

andere decentrale overheden aan te houden. Hiermee wordt een lagere rentevergoeding mee 

gerealiseerd dan wanneer 'in de markt' zou kunnen worden uitgezet.

Gezien het structurele liquiditeitstekort van Voorschoten is dit minder/niet relevant. 

De opmerking is meer van algemene aard en verwoordt de verslechterde vooruitzichten voor 

gemeenten als gevolg van de invoering van het schatkistbankieren.

In de meerjarenprognose van de balans is alleen rekening gehouden met het opschuiven van de 

reeds eerder geraamde verkoopopbrengsten. Met een verslechtering van het resultaat op de 

Duivenvoorde-corridor van ca. € 0,5 mln. kon nog geen rekening worden gehouden. 

Het effect van deze verslechtering op kengetallen is beperkt wanneer dit wordt afgezet tegen een 

begrotingstotaal van ca. € 52,3 mln. en een balanstotaal van ca. € 90 mln.

Gezien de structurele tekortpositie is het niet uitgesloten dat nieuwe investeringen met vreemd 

vermogen gefinancierd zullen worden. In het systeem van integraal financiering is niet aan te geven 

of individuele investeringen gefinancierd worden door oude leningen te herfinancieren dan wel door 

een uitbreiding van de vreemd vermogenpositie. Binnen de investeringsportefeuille worden 

investeringen doorgeschoven en worden andere naar voren gehaald. Daarnaast kunnen zich op dat 

moment niet voorziene verkoopopbrengsten voordoen waardoor de voor dat jaar verwachte 

financieringsontwikkeling anders uitpakt.  

Maar afgezet tegen het uitgangspunt dat alle ontwikkelingen in het meerjarenperspectief zich 

daadwerkelijk voordoen als in de begroting gepresenteerd, brengen de aanvullende uitgaven voor 

het IWKP bijna per definitie een verslechtering van de schuldpositie met zich mee. Alle 

investeringen worden immers 'voorgefinancierd' en verdienen zich in liquiditeitstermen pas terug 

gedurende hun looptijd in de vorm van afschrijvingen. Het investeringsniveau van het scenario 

'robuust' is tussen de € 1,5 - 2,0 mln. hoger dan het huidige gemiddelde investeringsniveau voor 

water en riolering. Met afschrijvingstermijnen van 40 - 60 jaar duurt het lang voordat deze 

uitgaven zich in liquiditeiten hebben terugverdiend. In het meerjarenperspectief van de begroting 

2019 zal de omvang van het vreemd vermogen derhalve in 2022 met € 6 - 8 mln. toenemen. De 

schuldquote stijgt hierdoor met maximaal 15 % naar een niveau van 74%.

Bij een met max. € 8 mln. stijgend balanstotaal daalt de solvabiliteit met 3% naar 32%.

De ruimte onder het schuldenplafond neemt met € 8 mln. af tot ca. € 15 mln.

Het weerstandsvermogen en de bestemmingsreserve kapitaallasten veranderen niet door deze 

investeringen.

Zoals het coalitieakkoord al aangeeft, hecht het college aan een goede digitale bereikbaarheid. De 

digitale bereikbaarheid van Voorschoten dient eerst geïnventariseerd te worden voordat er naar 

oplossingen (als glasvezelverbindingen) kan worden gekeken. Ook de nadelen/consequenties van 

de oplossingen moeten in kaart worden gebracht. Om de uitvoering van het coalitieakkoord 

behapbaar te maken staat de digitale bereikbaarheid voor later in deze collegeperiode gepland.

In deze wijk is geen sprake van een bodemdaling zoals in Vlietwijk. De ophoging van de openbare 

ruimte in het project blijft daardoor beperkt en heeft geen extra financiële consequenties. 

Problemen met de aansluiting op eigen terreinen en woningen zijn daardoor niet voorzien.

Het college is voorstander van sponsoring van elementen in de openbare ruimte. De in 2016 

aangenomen motie voor sponsoring van zitbanken geeft deze ruimte. Het gaat niet alleen over 

zitbanken maar ook om sponsoring van bijvoorbeeld bloembakken en andere elementen.  Tot op 

heden is één bank gesponsord. 

Bij de sponsoring van een object betaald de sponsor voor de eventuele aanschaf van het element 

en het beheer voor 5 jaar.  Vanwege de benodigde ambtelijke inzet levert sponsoring op deze 

schaal geen financieel voordeel op. De meerwaarde van de sponsoring zit voornamelijk in de 

betrokkenheid bij de openbare ruimte.

Het op te stellen milieubeleidsplan zal het streven naar een energieneutraal Voorschoten in 2030 

(coalitieakkoord) uitwerken. De ambitie van 49% CO2-reductie per 2030 (ten opzichte van 1990) 

maakt deel uit van het regeerakkoord. Het kabinet wil deze ambitie realiseren door het sluiten van 

een nationaal Klimaatakkoord met meer dan 100 organisaties (w.o. de VNG). Naar verwachting zal 

dit akkoord in het voorjaar van 2019 worden gesloten. Dan zal ook definitief duidelijk zijn welke rol 

gemeenten in het bereiken van de ambitie vervullen. Dit zal dan worden meegenomen in het 

milieubeleidsplan.
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De lasten bij parkeren bestaan uit uren die de werkorganisatie besteedt aan parkeren. Daarnaast 70 175 Bezuinigingen, 

taakstellingen 

en 

ombuigingen’ 

VVD 5 “De verenigingen zijn op de hoogte gesteld van het voornemen. Binnenkort worden de 

gesprekken gevoerd over het beëindigen van de gemeentelijke inzet in het onderhoud van de 

natuurgrasvelden.”

Er wordt expliciet gesproken over natuurgrasvelden. Betekent dit dat de gemeente geen 

inzet op onderhoud pleegt op kunstgrasvelden en deze taak dus ook niet hoeft te 

beëindigen? Waar wel/niet? Indien de inzet in het onderhoud op kunstvelden wel door de 

gemeente plaatsvindt, waarom wordt deze inzet niet beëindigd? 

71 Reserves en 

voorzieningen

VVD 6 Welk doel dient de bestemmingsreserve van € 805.000,00 voor de gemeentewerf?

72 220 tabel 127 

Structureel 

begrotingsresultaat

VVD 7 2019 1 saldo begroting 3, 2 saldo incidentele posten -88, 3 structureel resultaat 1 -/- 2 = 

90????

Het lijkt 91 of 85 maar geen 90. Graag uitleg.

Het structureel resultaat wordt berekend door de totale lasten en baten te verminderen met de 

incidentele lasten en baten zoals gepresenteerd in tabel 126. Het saldo dat over blijft moet (op 

termijn) positief zijn (de structurele baten zijn dan groter dan de structurele lasten). Bij het bepalen 

van het structureel saldo is rekening gehouden met afrondingen van de incidentele post "opstellen 

beeldkwaliteitsplan centrum' (tabel 126) betreft een bedrag van € 17.500 en is in de tabel afgerond 

op 18.000 en het begrotingssaldo van afgerond 3.000 is in werkelijkheid 2.620.

De bezuiniging betreft een budget van 41.000 euro voor het onderhoud van natuurgrasvelden. De 

gemeente onderhoud de natuurgrasvelden alleen bij Voorschoten97. Met andere verenigingen zijn 

al andere afspraken gemaakt en wordt het onderhoud zelf gedaan van de verschillende velden. Ook 

t.a.v. de kunstgrasvelden is afgesproken dat de verenigingen/stichtingen zelf het onderhoud (laten) 

uitvoeren en bekostigen; evenals de vervanging van de toplaag.

Het doel van deze reserve is de dekking van de kapitaallasten voortvloeiend uit een eventuele 

investering in de gemeentewerf.    


